
 Protokół Nr XXXIX/18 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 25 kwietnia 2018 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXXIX/589/2018 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.
2. XXXIX/590/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXXIX/591/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
                                    Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek 
                                    i czasopism pedagogiczno – psychologicznych, zbiorów audiowizualnych
                                    dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia 
                                    w Raciborzu.
4. XXXIX/592/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
5. XXXIX/593/2018 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
                                    Publicznego zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie
                                    Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia
                                    2017 r. do 31 grudnia 2017 r.
6. XXXIX/594/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/565/2018 Rady Miasta Racibórz
                                    z dnia 28 lutego 2018 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad
                                    ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia.
7. XXXIX/595/2018 w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli
                                    przedszkoli, szkół podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych,
                                    dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz.
8. XXXIX/596/2018 w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród Prezydenta
                                    Miasta Racibórz oraz nagród dyrektora szkoły, dyrektora przedszkola,
                                    dyrektora zespołu szkolno-przedszkolnego dla nauczycieli zatrudnionych
                                    w szkołach, przedszkolach, zespołach szkolno-przedszkolnych dla
                                    których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz za ich osiągnięcia
                                    w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej.
9. XXXIX/597/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta Racibórz 
                                    z dnia 28 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez
                                    Zespół Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu.
10. XXXIX/598/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta Racibórz 
                                    z dnia 28 września 2016 r. w sprawie statutu zespołu Placówek
                                    Oświatowych w Raciborzu.
11. XXXIX/599/2018 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.
12. XXXIX/600/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                                    położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Stanisława Moniuszki i Henryka
                                    Pobożnego.
13. XXXIX/601/2018 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz
                                    Regionalnego Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Raciborzu
                                    prawa własności działek gruntu położonych w Raciborzu przy ulicy
                                    Stanisława Staszica 12. 
14. XXXIX/602/2018 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej
                                     w Raciborzu.
15. XXXIX/603/2018 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                    Raciborza".
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16. XXXIX/604/2018 w sprawie przystąpienia do scalania i podziału nieruchomości.
17. XXXIX/605/2018 w sprawie ustanowienia hipoteki umownej łącznej na nieruchomościach
                                    położonych w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa Londzina 38 i ul. Dębicznej.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Piotr Janas / Maciej Markowicz 
 

Ad 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności odnosząca się do całego posiedzenia stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Następnie powitał zaproszonych gości, którzy zabiorą głos w ramach punktu 4 porządku obrad - 
Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz. Lista zaproszonych gości 
stanowi zał. Nr 2 do protokołu. 
Następnie przedstawił wniosek Prezydenta Miasta o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 
3, dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał:

1. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
2. Uchwała w sprawie przystąpienia do scalania i podziału nieruchomości.
3. Uchwała w sprawie ustanowienia hipoteki umownej łącznej na nieruchomościach 

położonych w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa Londzina 38 i ul. Dębicznej.
4. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Następnie z uwagi na brak innych wniosków poddał pod głosowanie ostateczny porządek obrad z 
uwzględnieniem przedstawionego wniosku. 
Rada  przy  19  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższy  wniosek  i  ustaliła
następujący porządek obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4):
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1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz.
5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz za rok 2017.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.
      1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Śląskiego        

z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek i czasopism pedagogiczno – 
psychologicznych, zbiorów audiowizualnych dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej         
w Rybniku Filia w Raciborzu.

8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2017 r. do 31 grudnia 2017 r.

10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/565/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia         
28 lutego 2018 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt     
w ośrodkach wsparcia.

11. Uchwała w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół 
podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Racibórz.

12. Uchwała w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród Prezydenta Miasta 
Racibórz oraz nagród dyrektora szkoły, dyrektora przedszkola, dyrektora zespołu szkolno-
przedszkolnego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach, przedszkolach, zespołach szkolno-
przedszkolnych dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz za ich osiągnięcia w 
zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia              
28 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek 
Oświatowych w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia              
28 września 2016 r. w sprawie statutu zespołu Placówek Oświatowych w Raciborzu.

15. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej     

w Raciborzu u zbiegu ulic Stanisława Moniuszki i Henryka Pobożnego.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Regionalnego Centrum 

Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Raciborzu prawa własności działek gruntu położonych     
w Raciborzu przy ulicy Stanisława Staszica 12. 

18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
19. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
20. Uchwała w sprawie przystąpienia do scalania i podziału nieruchomości.
21. Uchwała w sprawie ustanowienia hipoteki umownej łącznej na nieruchomościach położonych   

w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa Londzina 38 i ul. Dębicznej.
22. Interpelacje, zapytania i wnioski.
23. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radna Anna Szukalska zgłosiła uwagę na literówkę w wypowiedzi radnego Michała Fity w
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punkcie 1, a także na konieczności umieszczenie w protokole jej jednoznacznej wypowiedzi w
punkcie  6  dotyczącym PRD  gdzie  wskazywała,  że  decyzje  w  tym względzie  podjęto  zbyt
późno. 

 Przew.  RM Henryk Mainusz poddał  pod głosowanie  Protokół  Nr  XXXVII/18  z  sesji  Rady
Miasta Racibórz z dnia 28 lutego 2018 r. z uwzględnieniem zgłoszonych uwag. 

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
Protokół Nr XXXVIII/18 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 28 marca 2018 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 5. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  6 do  protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

 Prezes Zarządu ZWiK Spółka  z o.o. Krzysztof Kubek przedstawił radnym informację na temat
awarii  jaka nastąpiła na oczyszczalni ścieków, awarii  z jaką spółka nigdy wcześniej  się  nie
spotkała.  Wskazał,  że  na wskutek  zniszczenia  złoża  biologicznego oczyszczalni,  w różnych
częściach miasta pojawił się uciążliwy odór. Dodał, że przyczyna tej awarii nie leży po stronie
spółki i nie wynika ze złego sposobu eksploatacji oczyszczalni. Powodem zniszczenia złoża
biologicznego  było  otrzymanie  bardzo  dużego  ładunku  ścieków  zewnętrznych.  Dodał,  że
sprawa została już zgłoszona organom ścigania. Na koniec przekazał, że zagrożenia dla zdrowia
mieszkańców na chwilę obecną nie ma.    

 Radna Anna Szukalska zapytała  w kwestii  informacji  jak dzisiaj  pojawiła  się  w mediach o
zatruciu się dwóch pracowników. 

 Prezes  Krzysztof  Kubek  przekazał,  że  pracownicy  ci  nie  są  pracownikami  spółki  ale
pracownikami firmy, która wspomagała spółkę przy renowacji systemu napowietrzania. Dodał,
że po udzieleniu pomocy medycznej pracownicy ci wrócili do pracy na obiekcie. Dalej wskazał,
że odór, który niekiedy jest odczuwalny w różnych częściach miasta nie zawsze pochodzi z
oczyszczalni. 

 Radny  Zbigniew  Sokolik  zapytał  czy  spółce  są  znane  pisma  WIOŚ  na  temat  rozbudowy
największego zakłady chemicznego zlokalizowanego na Nowych Zagrodach oraz czy spółka ma
kontrolę nad tym co jest wypuszczane do kanalizacji przez ten zakład.   

 Prezes Krzysztof Kubek przekazał, że każda firma która chce podłączyć się do kanalizacji musi
sporządzić  operat  określający  parametry  zrzucanych  ścieków.   Nie  spełnienie  określonych
parametrów  ścieków  powoduje  odmowę  i  zalecenie  budowy  własnej  oczyszczalni.  Spółka
kontroluje takie zakłady pracy. Dodał, że firma o której mowa przedstawiła również aktualne
wyniki badań akredytowanych laboratoriów, które są wiążące dla obydwu stron. Wyniki takie są
dostępne w spółce. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy w tej firmie funkcjonuje podczyszczalnia.
 Prezes Krzysztof Kubek przekazał, ze takiej podczyszczalni w tej firmie nie ma. Dodał, że firma

na ten moment dotrzymuje te parametry,  które ma dotrzymywać. Wskazał,  że obecny profil
produkcji  w tej  firmie opiera się  w głównej  mierze na zużyciu wody i  nie ma tam dużego
odprowadzenia ścieków.     

 Radny Zbigniew Sokolik  zwrócił  uwagę,  że  wykrycie  siarkowodoru  w złożu  biologicznym
świadczy ewidentnie, że zanieczyszczenia były pochodzenia chemicznego.   

 Prezes Krzysztof  Kubek przekazał,  że  w ocenie doświadczonych osób w spółce wynika,  że
zanieczyszczenia  mogły  być  zarówno  pochodzenia  chemicznego  jak  i  pochodzenia
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spożywczego.  Dalej wskazał, że po to powiadomiono organy ścigania aby tą sprawę wyjaśnić.
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy raport, o którym mówił prezes jest dostępny w spółce.

oraz o wyjaśnienie jakie prace spółka obecnie realizuje na ul. Kościuszki.
 Prezes Krzysztof Kubek przekazał, że raport jest dostępny w spółce. Natomiast gdy chodzi o ul.

Kościuszki  to  przekazał,  że  spółka  obecnie  prowadzi  tam  wymianę  odcinka  kanalizacji
sanitarnej i jednocześnie jest to przygotowanie sieci pod przyszły remont tej drogi. Dodał, że
prace tam powinny zakończyć się do tygodnia.   

 Radny  Zbigniew  Sokolik  zapytał  czy  radnym  zostanie  udostępniony  końcowy  materiał
dotyczący skutków i przyczyn awarii oczyszczalni. 

 Prezes  Krzysztof  Kubek  przekazał,  że  taka  informacja  na  pewno  zostanie  przekazana  do
wszystkim mieszkańcom. Dodał, że spółka poniosła szkodę, a co bardziej  istotne to istniało
realne niebezpieczeństwo dla  zdrowia mieszkańców więc  spóła jest  zdeterminowana aby to
wyjaśnić.

 Radny Leszek Szczasny zapytał czy dostępne będą pomiary dokonane przez WIOŚ.  
 Prezes Krzysztof Kubek przekazał, że wyniki te są dostępne w sztabie kryzysowym. 
 Radny  Leszek  Szczasny  zwrócił  uwagę  na  różnego  rodzaju  dolegliwości  zgłaszane  przez

mieszkańców i potrzebę ostrzegania mieszkańców.
 Prezes Krzysztof Kubek przekazał, że dlatego też sztab kryzysowy zdecydował o ściągnięciu

ambulansu WIOŚ, bo to instytucja która jest wstanie określić czy istnieje zagrożenie czy nie.
Dalej wskazał, że trzeba mieć świadomość jak funkcjonuje w mieście róża wiatrów. Dodał, że
okresowe mogą pojawić się jeszcze nieprzyjemne zapachy, niemniej spółka robi wszystko aby
je ograniczyć do minimum.  

 Radna Anna Ronin zapytała o konkretną datę awarii. 
 Prezes Krzysztof Kubek przekazał, że początek niszczenia złoża biologicznego zaobserwowano

w ostatnią sobotę.  

Ad 4. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie miasta Racibórz.

 Pan  Paweł  Sowa  –  Zastępca  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w
Raciborzu  przedstawił  informację  o  stanie  bezpieczeństwa  przeciwpożarowego  powiatu
raciborskiego za 2017 rok.  Wymienił ważniejsze działania ratowniczo – gaśnicze, statystykę
zdarzeń oraz plany związane z zakupem nowego wyposażenia. W tym miejscu podziękował
Radzie  Miasta  za  wsparcie  finansowe  udzielane  zarówno  komendzie  powiatowej  jak  i
ochotniczym strażom z terenu miasta.   

 Radny Franciszek Mandrysz zapytał czy ze względu na lokalizacje w mieście rozbudowującego
się zakładu chemicznego nie ma potrzeby aby w mieście funkcjonowała chemiczna jednostka
straży, tak jak w kędzierzyńskich azotach.

 Pan Paweł Sowa przekazał, że zakład Henkel jest zakładem zwiększonego ryzyka. Wiąże się to
z tym, że wszystkie raporty bezpieczeństwa trafiają do wojewódzkiej komendy straży. Dodał, że
na terenie zakładu funkcjonuje też zakładowa straż. Dalej wskazał, że jednostki ratownictwa
chemicznego są wysyłane przez wojewódzka komendę każdorazowo w przypadku zaistnienia
takiego zagrożenia. Najbliższe takie jednostki znajdują się w Gliwicach i Kędzierzynie – Koźlu.

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał o ostatni przypadek rozpalenia grilla na dachu wieżowca.
 Pan Paweł Sowa przekazał, że szczegółów nie zna bo nie uczestniczył w tej akcji.
 Radny  Leszek  Szczasny  odnosząc  się  do  sytuacji  związanej  z  pożarem  składowiska  opon

zapytał  o  procedury dotyczące  współpracy z  Biurem Zarządzania  Kryzysowego  w zakresie
szybkiego informowania okolicznych mieszkańców o istniejącym zagrożeniu.  

 Pan Paweł Sowa przekazał, że w czasie każdej akcji ratowniczo – gaśniczej jest dowodzący
akcją i  to  on podejmuje  decyduje  i  bierze za  nie  odpowiedzialność.  Każda akcja  jest  inna,
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niemniej uruchamiane są odpowiednie procedury tak aby informować mieszkańców.  
 Radny Leszek Szczasny wskazał, że w tej konkretnej akcji chyba nie było takich komunikatów. 
 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  odnośnie  tego  zdarzenia  pojawiły  się

komunikaty  w  mediach  przygotowane  przez  BZK.  Dodał,  że  zostały  one  przygotowane  w
uzgodnieniu ze strażą. Dalej wskazał, że to dowodzący akcją decyduje o tym jakie ostrzeżenia
należy wydać.    

 Pan Paweł Sowa przekazał, że na początku dowodzącymi mogą być strażacy niższego szczebla,
np.  dowódca  zmiany,  później  gdy przyjeżdża  to  przejmuje  dowodzenie  dowódca  jednostki,
komendant powiatowy czy nawet komendant wojewódzki. 

 Radny Leszek  Szczasny przyznał,  że  komunikaty  się  pojawiły  niemniej  zwrócił  uwagę  na
potrzebę działania poza systemem straży gdyż dowodzący akcja gaśniczą ma inne sprawy na
głowie, a sprawami informacyjnymi powinno zająć się BZK. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zwrócił uwagę na obowiązujący podział uprawnień i kompetencji. 
 Radny Leszek Szczasny wskazał na potrzebę bezpośredniego informowania mieszkańców np.

przez systemy głośnikowe. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ten sam komunikat wystosowany do mediów

może być oczywiście przedstawiony przez syreny słowne gdyż każdy sposób na przekazywanie
takiej informacji jest istotny i tutaj radny może i ma rację. Niemniej dodał, że będzie to cały
czas  ta  sama informacja  pochodząca  od  prowadzącego akcję,  gdyż  nie  można wprowadzać
swojego przekazu do systemu.  Dodał,  że  system alarmowania  podlega  procedurze  i  syreny
można uruchamiać tylko za zgodą odpowiednich służb. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił o to aby w tej  chwili  zadawać pytania komendantowi
straży pożarnej.    

 Radny Piotr Klima uznał, że wszystkie takie nieuregulowane kwestie należy przekazać dalej do
parlamentarzystów.  Następnie  zapytał  komendanta  o  kwestie  przejazdu  przez  miasto
transportów niebezpiecznych, jak często to się zdarza,  czy są wyznaczone drogi przejazdu i
jakie  stosowane  są  zabezpieczenia.  Dalej  jak  na  dzisiaj  kształtuje  się  współpraca  ze  strażą
pożarną w Republice Czeskiej. Jak wygląda zabezpieczenie wszelkich akwenów wodnych w
okresie lata. Jak często zdarzają się przypadki utrudnienia dojazdy wozów straży przez pojazdy
źle  zaparkowane.  Jak  wygląda  sprawa  zabezpieczenia  budowanego  zbiornika
przeciwpowodziowego.     

 Pan Paweł Sowa przekazał, że współpraca ze strażami w Republice Czeskiej odbywa się na
bieżąco na terenie Gmin Krzanowice i Krzyżanowice poprzez realizację wspólnych programów
ochotniczych straży pożarnych.  W kwestii  przejazdu wozów bojowych straży przekazał,  że
wpływ na to ma właściwe oznakowania dróg pożarowych i respektowanie przez mieszkańców
znaków zakazu postoju. Wskazał, że są takie osiedla gdzie droga pożarowa jest wyznaczona ale
nie da się nią przejechać przez niewłaściwie zaparkowane samochody. W zakresie zbiornika
przekazał,  że  nie  będzie  się  wypowiadał  gdyż  od  zabezpieczeń  takich  obiektów  są  inni
specjaliści i eksperci. Gdy chodzi o przejazd materiałów niebezpiecznych przekazał, że nie ma
wytyczonych tras przejazdu. Dodał, że w tym zakresie komenda powiatowa nie jest władna do
podejmowania decyzji. W zakresie zabezpieczenia rzek i akwenów wodnych to podobnie jak z
innymi specjalistycznymi sekcjami nie wszystkie jednostki je posiadają. Wskazał, że najbliższa
sekcja płetwonurków znajduje się w Rybniku. W zakresie zabezpieczania imprez odbywających
się  na Odrze przekazał,  że jest  to obowiązek organizatora.  W większości  przypadków takie
imprezy zabezpiecza WOPR.           

 Radny Marcin Fica zapytał o plany jednostki w zakresie wymiany dość starego już sprzętu.
 Pan Paweł Sowa przekazał, że w tym roku jednostka ma otrzymać nowy samochód ratowniczy

średni oraz samochód z drabiną. W przyszłym roku planuje się wymianę dwóch samochodów
kwatermistrzowskich. Dodał, że w jednostkach OSP też pojawia się coraz to nowszy sprzęt.  

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał  o perspektywy otrzymania wsparcia na planowany remont
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komendy.  
 Pan Paweł Sowa przekazał, że na razie nie ma szans na pozyskanie niezbędnych środków na

kompleksowy remont komendy. Zadnie to zostało usytuowane na 4 miejscu na liście komend do
remontu w województwie. Dodał, że niezbędne remonty są wykonywane we własnym zakresie.

 Radny  Leszek  Szczasny  zwrócił  się  z  apelem  o  częstsze  informowanie  mieszkańców  w
sytuacjach zagrożeń.   

 Pan Paweł Sowa przekazał, że każdorazowo dowódca akcji będzie to miał na uwadze. Niemniej
dodał, że na uwadze trzeba też mieć to aby nie wprowadzać niepotrzebnej paniki.

 Radna Anna Szukalska zapytała jak z punktu widzenia straży wygląda kwestia funkcjonowania
numeru 112. 

 Pan Paweł Sowa przekazał, że mieszkaniec potrzebujący potrzeby konkretnie Straży Pożarnej
bez  problemu  może  zadzwonić  na  numer  998  i  zostanie  połączony z  najbliższą  jednostką.
Dodał, że numer 998 obsługują osoby podległe komendantowi powiatowemu, a więc obeznane
w terenie działania komendy powiatowej. Natomiast gdy chodzi o numer 112 to obsługują go
osoby nie podległe komendzie powiatowej więc nie jest wstanie wypowiedzieć się na ich temat.

      
 Pan Łukasz Krebs - Komendant Powiatowy Policji w Raciborzu przedstawił informacje o stanie

bezpieczeństwa na terenie miasta Raciborza w 2017 r.  Wskazał w komenda drugi rok z rzędu
odnotowała  najlepszy  wskaźnik  wykrywalności  przestępstw  w  garnizonie  Śląskim.  W tym
miejscu podziękował Radzie Miasta za wsparcie finansowe udzielone na dodatkowe służby w
miesiącach letnich.  Dalej przedstawił statystykę zdarzeń w Raciborzu.    

 Radny Piotr Klima zapytał o przypadki samobójstw i sytuację, gdy udało się do takich sytuacji
nie dopuścić.

 Pan Łukasz Krebs przekazał,  że szczegółowej  wiedzy w tym temacie nie posiada,  niemniej
pamięta o kilku sytuacjach gdzie takich desperatów uratowano.

 Radny Tomasz Cofała odnosząc się do kwestii bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych na
DK 45 przytoczył odpowiedź jaka otrzymał z GDDKiA, gdzie wskazuje się na ogromną rolę
policji w tych miejscach. W związku z tym zapytał czy na ul. Kozielskiej i Al. Jana Pawła II
idzie jeszcze w jakimś stopniu poprawić bezpieczeństwo. Podobnie też wskazał na coraz to
większy problem na ul. Górnej gdzie nie ma pobocza. Dalej wskazując na statystykę dotyczącą
zarejestrowanych  samochodów  na  terenie  powiatu,  gdzie  w  2014  r.  było  76339
zarejestrowanych samochodów,  a w 2017 r. już 83990 zapytał jak można skutecznie poprawić
bezpieczeństwo na drogach.   

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że w zakresie filmików z ul. Kozielskiej podjął decyzje, że mają
zostać rozpatrzone na podstawie przepisów o ruchu drogowym. Dalej przekazał, że polecił też
aby na ulicy tej pojawił się samochód z kamerami, niemniej taki samochód jest jeden na całe
województwo. Na ulicy tej  jest  jedno przejście ze światłami i  najprawdopodobniej drugiego
przejścia nie można już tak samo zabezpieczyć. Na ulicy tej prowadzone są również bieżące
działania  i  tak  w miesiącu  kwietniu  odnotowano tam 67 nadzorów ruchu drogowego,  10 -
krotnie był tam używany wideo rejestrator, 8 - krotnie był wykorzystywany laserowy miernik
prędkości.  Dalej przekazał, że nie jest możliwe aby patrol był tam obecny na okrągło. Mając na
uwadze liczbę zarejestrowanych samochodów jest to trudne do opanowania. Dalej wskazał na
ostatnią  współpracę  z  radnymi  i  pracownikami  urzędu w zakresie  dodatkowego oznaczania
przejść,  która  niebawem  zaowocuje  poprawą  bezpieczeństwa  na  tych  przejściach.  Dalej
przekazał, że kontrola tirów prowadzona jest na całym odcinku DK 45 nie mniej nie wszędzie
taki  samochód  można  zatrzymać.  Takich  zatrzymań  tirów  nie  można  prowadzić  na  ul.
Kozielskiej  bo spowodowałoby to  zblokowanie  ruchu.  Następnie  przedstawił  ilość  zgłoszeń
przekroczenia prędkości na ul. Kozielskiej na bazie internetowych skrzynki zgłoszeń i wskazał,
że na terenie powiatu takich ciężkich miejsc jest o wiele więcej.   

 Radny Tomasz Cofała zapytał kiedy będzie możliwe przedyskutowanie rozwiązań, które zostały
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zaproponowane przez zespół powołany w mieście. 
 Pan Łukasz Krebs przekazał, że każda propozycja, która wpływa do policji jest opiniowana i

konsultowana. 
 Radny  Marcin  Fica  zapytał  czy  komenda  powiatowa  ma  jakikolwiek  wpływ  na  ZDW w

zakresie remontu drogi wojewódzkiej w kierunku na Rybnik.
 Pan Łukasz Krebs przekazał, że wpływ komendy na terminy tych remontów jest podobny jak

wpływ urzędu  miasta.  Wskazał,  że  stanowisko raciborskiej  komendy powiatowej  jest  tylko
opinią, jedną w wielu w całym województwie.     

 Radny Michał  Kuliga wskazał,  że  najlepszym batem na kierowców łamiących przepisy jest
nieoznakowany radiowóz z wideo rejestratorem, a skoro posiadany przez komendę samochód
jest już wysłużony, to może warto zainwestować w zakup nowego.  

 Pan  Łukasz  Krebs  przekazał,  że  obecnie  w  Raciborzu  jest  jeden  taki  samochód  mocno
wysłużony.  Korzystanie  z  jego  funkcjonalności  wymaga  dość  dużej  precyzji  pomiarów.
Samochód  ten  jest  wykorzystywany  DK  45  i  DW  919.  Koszt  zakupu  nowego  takiego
samochodu  z  wyposażeniem  to  300.000  zł.   Dodał,  że  dzięki  współpracy  komendy  z
okolicznymi samorządami uda się pozyskać dla komendy 4 nowe pojazdy hybrydowe. 

 Radny  Michał  Kuliga  zwrócił  uwagę,  że  wyremontowana  droga  na  ul.  Armii  Krajowej  i
Rudzkiej też pozwala na przekraczanie prędkości co powinno być tam również kontrolowane.
Dalej zapytał z czego bierze się ta 100 % wykrywalność rozbojów.   

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że jest to składowa wielu czynników m.in. zgłoszeń mieszkańców,
większej ilości służb patrolowych oraz monitoringu.    

 Radny Michał Kuliga zapytał czy mieszkańcy chętnie korzystają z krajowej mapy zagrożeń. 
 Pan Łukasz Krebs przekazał, że obecnie jest to 201 zgłoszeń, z czego 60% można uznać za

wiarygodne. Dodał, że w 80% są do zgłoszenia dotyczące ruchu drogowego.  
 Radny Michał Kuliga zapytał o akty wandalizmu w postaci napisów na elewacjach.
 Pan Łukasz Krebs przekazał, że są przypadki gdy udaje się wykryć takich sprawców, nawet po

dłuższym okresie.  
 Radny Michał Kuliga przekazał, że osobiście współpracuje z funkcjonariuszami zajmującymi

się przestępczością wśród nieletnich i wyraził ogromny szacunek do ich pracy. 
 Radny Michał Fita zwrócił uwagę na organizacje ruchu w mieście, szczególnie po godz. 14:00

w rejonie ronda, mostu zamkowego i skrzyżowania ulic Bosackiej i Armii Krajowej i zapytał
czy trójfazowe światła pomogły by rozwiązać tam ten problem.   

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że trudno będzie jednoznacznie to stwierdzić. Pojazdów przybyło,
a przepustowość tego skrzyżowania jest ograniczona. Uznał, że jeden element nic chyba tam nie
zmieni, bardziej potrzebna będzie przebudowa całego skrzyżowania.     

 Radny Zbigniew Sokolik  wskazując  na  przyrost  przestępstw  gospodarczych  zapytał  o  tego
przyczyny.  Dalej mając na uwadze głośną sprawę neofaszystów w powiecie wodzisławskim
zapytał czy w naszym powiecie też zaobserwowano tego typu zdarzenia. 

 Pan Łukasz Krebs przekazał, że w powiecie raciborskim nie prowadzono działań względem
neofaszystów. Natomiast gdy chodzi o przestępczość gospodarczą to przekazał, że wszystko
zależy  od  aktywności  tej  jednostki.  Wskazał,  że  jest  to  grupa  14  policjantów,  która  może
pochwalić się największą wykrywalnością takich czynów na śląsku. Dodał,  że sprawy te są
trudne i trwają niekiedy ponad rok.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała czy myślano aby na ul. Kozielskiej zamontować czujnik
prędkości  informujący  kierowców  o  potrzebie  zwolnienia  gdy  przekraczają  dozwoloną
prędkość.

 Pan Łukasz Krebs wskazał, że takie czujniki funkcjonują już na terenie powiatu niemniej ich
zainstalowanie  trzeba  uzgadniać  z  zarządcą  drogi,  a  środki  na  ich  funkcjonowanie  musi
zagwarantować dany samorząd. Wskazał również, że ograniczenie prędkości tego odcinka ul.
Kozielskiej średnio dotyczy.  
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 Pan Tomasz Muszyński - Zastępca Komendanta Placówki Staży Granicznej w Rudzie Śląskiej
wyjaśnił,że w obszarze działania tej placówki leży właśnie Racibórz. Placówka ta zaś wchodzi
w  skład  Śląskiego  Oddziału  Straży  Granicznej  w  Raciborzu.  Następnie  odnosząc  się  do
przedłożonego raportu zwrócił uwagę na bardzo duży wzrost obcokrajowców przebywających
na  obszarze  działania  placówki.  Dodał,  że  dotyczy to  zarówno  kart  pobytu,  oświadczeń  o
zamiarze powierzenia pracy oraz zezwoleń na pracę. Wskazał jednak, że tendencja ta dotyczy
całego  kraju.  Największą  grypę  cudzoziemców  stanowią  ukraincy.  Praca  dla  nich  jest  w
zasadzie w każdym sektorze, najwięcej jednak w sektorze budowlanym. Dodał, że z tym wiąże
się  bardzo  duża  ilość   kontroli  zatrudnienia  prowadzonych  przez  straż  graniczną.  Dalej
przekazał,  że  oprócz  kontroli  zatrudnienia  prowadzone  są  również  kontrole  pobytu
cudzoziemców.   

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy bliskość granicy ma wpływ na wielkość tego zjawiska.
 Pan Tomasz Muszyński przekazał, że nasza granica z Czechami jest tylko granicą wewnętrzną

UE.  Dodał, że na granicach wewnętrznych nie prowadzi się kontroli, kontrole prowadzone są
więc  w bardziej  w głębi  kraju.  Dalej  przekazał,  że  w okolicach Raciborza  nie  stwierdzono
istnienia kanałów przerzutowych cudzoziemców, były to jedynie jednostkowe sytuacje. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał o przemyt broni i narkotyków.
 Pan Tomasz Muszyński wskazał, że w Czechach łatwiej jest kupić narkotyki niż u nas, a w

związku z tym zdarzają się też próby ich transportu do kraju.  Dodał, że w tym zakresie działa
również  służba  cela  i  policja.  Gdy  chodzi  o  broń  to  nie  przypomina  sobie  sytuacji  z  jej
przemytem. 

 Radny  Piotr  Klima  zapytał  czy  straż  graniczna  zajmuje  się  też  zagrożeniami
epidemiologicznymi związanymi z przemieszczaniem się uchodźców. 

 Pan Tomasz Muszyński przekazał, przepływ uchodźców przez teren Polski jest marginalny, a co
za tym idzie póki co nie stanowi to dla nas zagrożenia. Dodał, że każda zatrzymana osoba jest
poddawana  badaniom lekarskim.  Natomiast  wszyscy  funkcjonariusze  przechodzą  procedurę
szczepień. Dodał, że straż graniczna prowadząc kontrole zwraca również uwagę na przewożona
żywność. Większość jednak tego typu produktów zatrzymywana jest już na granicy wschodniej.

 Radny Leon Fiołka poprosił o wyjaśnienie danych w raporcie dotyczących zezwoleń na pracę. 
 Pan Tomasz Muszyński wyjaśnił, że organem wydającym zezwolenia jest Wojewoda Śląski. Na

teren Powiatu Raciborskiego wydano 114 zezwoleń i to jest właściwa liczba. 
 Radny Janusz Loch zapytał  czy zezwolenie  na  prace  w Polsce  pozwala  cudzoziemcowi  na

przemieszczanie się po całej UE i tak szukanie pracy. 
 Pan Tomasz Muszyński przekazał, że karty pobytu uprawniają do podróżowania po całej UE ale

tylko w celach turystycznych. Zezwolenie na prace  dotyczy tylko naszego kraju. Cudzoziemiec
może  oczywiście  szukać  pracy w innym kraju  ale  już  na  podstawie  przepisów tego  kraju.
Wskazał,  że  skala  przyjeżdżających  cudzoziemców z  Ukrainy jest  tak  duża,  że  nie  sposób
przeciwdziałać  wszystkim  przypadkom  łamania  przepisów.  Dodał,  że  powodem  tego  jest
łatwość uzyskania uproszczonej  formy zatrudnienia.   

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy uproszczona forma zatrudnienia nadal obowiązuje na pół
roku  oraz  czy  straż  graniczna  kontroluje  również  firmy  pośredniczące  w  zatrudnieniu
cudzoziemców czy tylko pracodawców oferujących pracę.   

 Pan Tomasz Muszyński przekazał, że jest to proces złożony. Dodał, że przez takie agencję pracy
tymczasowej przewija się ok. 500 cudzoziemców miesięcznie. Weryfikacja zaczyna się więc  w
tych  agencjach.  Niejednokrotnie  funkcjonariusze  udają  się  również  do  firm  oferujących  tą
pracę.  Dodał, że odpowiedzialność zależy w dużej mierze od zapisów samej umowy. Wskazał
również,  że  w  przypadku  wykrycia  procederu  karani  są  zarówno  przedsiębiorcy  jak  i
cudzoziemcy. Cudzoziemcy dodatkowo są wydalani z kraju. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał o czas karencji takiej kary.
 Pan Tomasz Muszyński przekazał, że może to być od 0,5 roku do 5 lat.
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 Pan  Zbigniew  Mazur  -  Powiatowy Lekarz  Weterynarii  w  Raciborzu  omawiając  w  skrócie
przedstawione sprawozdanie  wskazał  na  działania  podejmowane w związku z  ptasia  grypą.
Dodał, że od 2014 roku pojawiają się również co jakiś czas przypadki afrykańskiego pomoru
świń. Dalej wskazał, że drugą chorobą z afryki, która może zagrozić niebawem krajowi jest
guzowata  choroba  bydła.  Jako  stały  problem  występujący  w  Raciborzu  wymienił  nie
szczepienie  psów  przeciwko  wściekliźnie.  Dalej  przekazał,  że  sytuacja  w  raciborskim
schronisku z roku na rok jest coraz lepsza dzięki remontom, które są tam prowadzone. Podobnie
też ocenił inwestycje poczynione na mleczarni.       

 Przew. RM Henryk Mainusz zwracając uwagę na funkcjonowanie za pobliską granicą giełdy
zwierząt  egzotycznych  zapytał  czy  zdarzają  się  w  Raciborzu  przypadki  zwierząt
niebezpiecznych dla człowieka.  

 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że z tego tytułu nie odnotowano zdarzeń,  a  na terenie miasta
nie ma zgłoszonych takich hodowli.  

 Radny  Marek  Rapnicki  zapytał  o  sprawę  likwidacji  hodowli  owczarka  niemieckiego  i
skierowania tych zwierząt do schroniska.   

 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że w końcu zeszłego roku otrzymano zgłoszenie z organizacji
opieki nad zwierzętami o prowadzonej w złych warunkach hodowli psów. Hodowla ta nie była
zgłoszona.  W  czasie  kontroli  przeprowadzonej  wspólnie  z  policją  stwierdzono,  że  psy
przybywają tam w  bardzo złych warunkach, dodatkowo był to okres zimy. Co więcej oprócz
dorosłych psów było tak kilkanaście szczeniąt. Stwierdzono też dużą ilość gryzoni. Dodał, że
wszystko zostało udokumentowane na zdjęciach.     

 Radna Anna Ronin zapytała o szybkość reakcji na tego typu zgłoszenia.
 Pan Zbigniew Mazur  przekazał,  że  interwencję  przeprowadzane są  jak  najszybciej  to  tylko

można.  Dodał,  że  w  tym  przypadku  pewna  zwłoka  wynikała  z  faktu  mało  precyzyjnego
zawiadomienie, gdyż obok też istniała hodowla, która była zgłoszona i kontrolowana, a o tej
hodowli inspektorat nie miał żadnych informacji. Dodał, że względem tej osoby prowadzone
jest postępowanie.  

 Radny Piotr  Klima  wskazując  na  ul.  Mariańską  gdzie  obok  starej  zabudowy z  budynkami
gospodarczymi  znajdują  się  budynki  wielorodzinne  zapytał  czy  są  przepisy  umożliwiające
zakaz hodowli zwierząt gospodarczych w miastach.  

 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że zależy to od miasta i uregulowań planu zagospodarowania
przestrzennego. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że to miasto przyszło na ul. Mariańską. Dodał,
że istniejące obiekty plan akceptuje, nowe już nie. 

 Przew. RM Henryk Mainusz podobnie zapytał  czy normowane są okresy w których można
wywozić na pole gnojówkę.  

 Pan Zbigniew Mazur wskazał, że są to prace okresowe.   
 Radny Marek Rapnicki wracają do sprawy likwidacji hodowli zapytał o to jakie to powoduje

skutki prawne. Dodał, że są znane przypadki, że zwierzęta takie są zostawiane w szczerym polu.
 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że każda gmina ma program do walki z bezdomnością zwierząt

i  to  dana  gmina  powinna  wyłapać  takie  zwierzęta  i  przekazać  do  schroniska.   Dodał,  że
postępowanie w sprawie omawianej prowadzi policja. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał  o to w jakich przypadkach należy zgłaszać prowadzenie
hodowli i czy trzymanie kilku psów na blokach i sprzedaż kilku szczeniąt też będzie hodowlą. 

 Pan Zbigniew Mazur przekazał, że z ustawy o ochronie zwierząt nie wynika zakaz hodowli
zwierząt w bloku. Uznał, że bardziej powinien o tym stanowić regulamin. Podkreślił,  że dla
inspektora ważne jest to aby taka hodowla spełniła warunki określone w ustawie.   
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 Pani  Karina  Talabska  -  Państwowy  Powiatowy  Inspektor  Sanitarny  w  Raciborzu  na  bazie
dostarczonego   sprawozdania  przedstawiła  informację  na  temat  chorób  zakaźnych  układu
pokarmowego oraz informację na temat szczepień. Dalej przekazała, że w Polsce nie było ale
już  w  Czechach,  Ukrainie  i  Niemczech  były zdiagnozowane  przypadki  odry.  Wskazała,  że
choroba  ta  wraca  wszędzie  tam  gdzie  zaniedbuje  się  szczepienia.   Jako  zagrożenie,  które
utrzymuje się u nas, wymieniła problem z dopalaczami. Dalej wskazała, że  raciborska woda
jest dobrej jakości. Natomiast gdy chodzi o baseny to właściciele są obecnie zobowiązani do
bieżącej  kontroli,  a  sanepid  przeprowadza tylko   kontrole  sprawdzające,  w wyniku których
nakazano przeprowadzenie czynności naprawczych. Dalej wskazała na 74 wypadki pogryzienia
w  powiecie  z  czego  12  przypadków  wymagało  szczepień  przeciw  wściekliźnie,  w  tym  9
dotyczyło Raciborza.    

 Radny Piotr Klima zapytał o przypadki sprzedaży towarów z fałszowanym metkami jak ten
problem wygląda w Raciborzu na tle innych miast. 

 Pani  Karina  Talabska  przekazała,  że  stacja  sanepidu nie  zajmuje się  sytuacjami  fałszerstwa
informacji  na  produktach.  Dalej  oceniła,  że  sprzedawana  żywność  jest  zdrowa.,  nie  licząc
incydentalnych  przypadków.  Z  drugiej  strony  za  ważne  uznała  zwracanie  uwagi  na  skład
produktów podawanych na etykietach.     

 Radny Zbigniew Sokolik w nawiązaniu do awarii której uległa oczyszczalnia ścieków zapytał
czy miało to wpływ na jakość wody w mieście.   

 Pani Karina Talabska przekazała, że stacja sanepidu nie bada ścieków. Natomiast badanie wody
odbywa się na bieżąco ale w tym przypadku to nie miało nic wspólnego z wodą.   

 Radny Witold Ostrowicz zapytał czy problem ze szczepieniami w Raciborzu odbiega znacząco
od sytuacji która jest w całej Polsce. Dalej poprosił o informacje na temat szczepień przeciwko
pneumokokom. 

 Pani  Karina  Talabska  przekazała,  że  szczepienia  przeciw  pneumokokom  wprowadzono  do
obowiązkowego kalendarza szczepień od 2017 roku. W zakresie  uchylania się od szczepień to
przekazała, że w naszym powiecie sytuacja nie odbiega od średniej wojewódzkiej i krajowej.
Dodała  na  bieżąco  jest  prowadzona  procedura  wzywania  takich  rodziców  i  egzekwowania
tytułów  wykonawczych  przez  urząd  wojewódzki.  Wskazała,  że  były  już  dwa  przypadki
ukarania rodziców.

 Radny Witold Ostrowicz zapytał czy były przypadki odmowy przyjęcia do przedszkola z tytułu
braku szczepień.

 Pani Karina Talabska przekazała, że u nas nie ma takiej praktyki.    
 Radna Anna Ronin zapytała o kontrole prowadzone na placach zabaw, szczególnie gdy chodzi o

zalecenia wymiany piasku.
 Pani  Karina  Talabska  przekazała,  że  kontrole  takie  są  powadze,  a  zalecenia  do  częstszej

wymiany piasku są stosunkowo młode i trudno je póki co wdrożyć.  
 Radna Anna Ronin zaapelowała o to by na miejskich placach zabaw piasek ten był częściej

wymieniany. Następnie zwróciła uwagę na problem z dezynfekcją na basenach miejskich.  
 Pani  Karina  Talabska  przekazała,  że  w  wyniku  przeprowadzanych  kontroli  sytuacja  z

chlorowaniem wody w basenikach do dezynfekcji czy jacuzzi już poprawia się. Dodała, że w
przypadku jacuzzi dużo zależy też od kultury osób z nich korzystających oraz o częstotliwości
wymiany tam wody.     

 Przew. RM Henryk Mainusz zapytał z czego wynika niedoskonałość piasku w piaskownicach.
 Pani  Karina  Talabska  przekazała,  że  są  to  procesy  naturalne  związane  z  otaczającymi

piaskownice drzewami, zwierzęta raczej nie powinny mieć do nich dostępu, a na noc powinno
się piaskownice przykrywać.   

 Radny Leszek Szczasny zapytał  czy w sytuacjach  kryzysowych sanepid  jest  zapraszany do
sztabu kryzysowego czy też powinien w nim uczestniczyć obligatoryjnie. 

 Pani  Karina  Talabska  przekazała,  że  w  takich  sytuacjach  kieruje  się  zawsze  tzw.  siatką
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bezpieczeństwa. 
 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  nie  widzi  problemu  w  zapraszaniu

przedstawicieli sanepidu do powoływanych sztabów kryzysowych.  
 Radny Leszek Szczasny zapytał czy sanepid dysponuje przenośnym sprzętem do prowadzenia

badań. 
 Pani Karina Talabska przekazała, że stacja nie prowadzi pomiarów powietrza. Dodała też, że w

wielu przypadkach korzysta się z określonych odgórnie laboratoriów.  
 Przew.  RM  Henryk  Mianusz  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dalszej  dyskusji  zamknął

przedmiotowy punkt obrad. Cały materiał pn. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na
terenie miasta Racibórz stanowi zał. Nr 8 do protokołu.  

Ad 5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie miasta Racibórz 
          za rok 2017.

 Radny Leon Fiołka  zwrócił uwagę, że ogólna ilość odpadów nie zmienia się przy czym  miasto
obowiązują  3  poziomy recyklingu i  niepokoi  wskaźnik  dotyczący pozyskania  odpowiedniej
ilości papieru, metalu, plastiku i szkła.  Dodał, że w poprawionej wersji analizy pozostaje już
tylko 2,6% zapasu. Dalej wskazał na zmniejszenia się ilości opakowań zmieszanych, przy czym
zwrócił  uwagę,  że  z  7  kodów  odpadów  teraz  pozostało  ich  tylko  4.  Zapytał  więc  jak  w
przyszłym roku uzyska się o 10% większy wskaźnik. 

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Wojciech  Krzyżek  przekazał,  że  firma  będzie  musiała  zrobić
wszystko co możliwe aby ten wskaźnik uzyskać.  Dodał,  że jest  to odpowiedzialność firmy.
Firmy uzyskują  takie  wskaźniki  jakie  są  wymagane  przez  prawo.  Na  dzisiaj  więc  nie  ma
żadnego zagrożenia.   

 Przew.  RM  Henryk  Mianusz  zapytał  co  w  przypadku  gdy  firma  nie  uzyska  w  segregacji
wymaganej ilości jakiegoś odpadu czy będzie mogła go zakupić aby to wykazać. 

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Wojciech  Krzyżek  przekazał,  że  szczegółowymi  informacjami
dysponuje  prezes  spółki.  Niemniej  wskazał,  że  uzyskanie  wymaganej  ilości  danego odpadu
musi nastąpić z ogólnej ilości śmieci z miasta.  

 Prezes  Zarządu ZZO Spółka  z  o.o.  Władysław Konopka przekazał,  że  obecne przepisy nie
uwzględniają punktów skupu surowców wtórnych, ale przyszłe mają już je uwzględniać.   

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  przekazał,  że  np.  tacy  zbieracze  złomu  mogą  uniemożliwić
uzyskanie odpowiedniego wskaźnika.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że jest to dość znacząca ilość i dzisiaj
przechodzi trochę obok systemu. 

 Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę na różnicę w kodach opisujących odpady oraz wskazał, że w
pozostałych  wskaźnikach  dotyczących  odpadów  budowlanych  i  biodegradowalnych  nie  ma
problemów i wykazuje się ich więcej niż trzeba. Dodał, że w materiale tym brakuje informacji o
tym w jaki sposób uzyska się trzeci wskaźnik na bezpiecznym poziomie. 

 Przew, RM Henryk Mainusz przyznał, że słuszna jest tu uwaga o tym, że póki co do tych ilości
nie dolicza się odpadów odzyskanych poprzez punkty skupu odpadów, a odpady te też pochodzą
z ogólnej ilości odpadów zbieranych w mieście.  

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Wojciech  Krzyżek  przekazał,  że  te  uzyskane  wskaźniki  zależą
również  od  obecnej  polityki  firmy  na  którą  miasto  nie  ma  wpływu.  Jeżeli  firma  spełnia
normatyw to gmina nie może tego kwestionować. Wskazał jednak, że gmina jest zabezpieczona
umownie. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy faktycznie jest nadwyżka w stosunku do kosztów i czy
nadal  w systemie  mamy 5 tyś  różnicy w stosunku do ilości  mieszkańców.  Zapytał  też  czy
modernizacja kompostowni ma być buforem gdy chodzi o odpady zielone.    

12



 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że gdy chodzi o odpady zielone to
jest to bardziej zmiana ułożenia obiektów które tam się znajdują tak aby inaczej zorganizować
pracę i  uzyskać większy przerób odpadów. W zakresie  ilości  osób w systemie przyznał,  że
tendencja ta się nie zmieniła, niemniej dalszego odpływu już nie ma. System więc się domyka,
przy dość przyzwoitej opłacie.    

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola  Wierzbicka  przekazała,  że  faktycznie
uzyskano nadwyżkę niemniej środki te muszą zostać wykorzystane na funkcjonowanie systemu.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał w jakim kierunku zostanie wykorzystane te 200.000 zł.
 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola  Wierzbicka  przekazała,  że  ustawa

określa jakie są elementy systemu.
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że na chwilę obecną nie zostało to

określone ale mogą to być dodatkowe pojemniki, dodatkowe szkolenia czy dodatkowe akcje
zbiórki sprzętu.  

 Radny  Zbigniew  Sokolik  przekazał,  że  mieszkańcy  oczekują  dodatkowych  pojemników,
których w mieście brakuje. 

 Prezydent  Miasta  Mirosław Lenk poprosił  aby wszystkie  tego typu zgłoszenia  kierować do
referatu.   

 Przew.  RM  Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dalszej  dyskusji  zamknął
przedmiotowy punkt obrad.  Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie
miasta Racibórz za rok 2017 wraz z dostarczoną poprawką stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 
Następnie ogłosił przerwę w obradach, od godz. 17:30 do godz. 18:00.

 
Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica  przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka  przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Tomasz Cofała zapytał czy kwota 30.000 zł wpisana w autopoprawce do projektu 
uchwały z przeznaczeniem na budowę oświetlenia przejść dla pieszych, jest pokłosiem prac 
zespołu ds. bezpieczeństwa przejść dla pieszych.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że tak właśnie jest, a wskazane środki
pozwolą na wykonanie na początek dwóch takich modelowych przejść dla pieszych na ul. 
Opawskiej i na ul. Drzymały. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że w tej sprawie udano się do Rydułtów by zobaczyć 6 
funkcjonujących tam takich przejść. 

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał na coraz częściej stosowane rozwiązania polegające na 
podświetlaniu krawężników, rzucające się w oczy pieszym, zwłaszcza tym korzystającym ze 
smartfonów.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że tego typu elementy nie będą u nas 
montowane, bo nie jest to rekomendowane przez Policję. W pierwszej kolejności będzie to więc
dwukierunkowe doświetlenia przejścia tak jednak aby nie oślepiać kierowców.

 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że wiele przejść jest usytuowanych w alei drzew, przez co
kierowca dostrzega pieszego w ostatniej chwili.

 Radny Leon Fiołka poprosił o przedstawienie bliższych informacji na temat zwiększenia 
dochodów  w związku z uzyskaniem odszkodowania z tytułu ubezpieczenia majątku. 

 Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że chodzi w tym 
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wypadku o odszkodowanie uzyskane w wyniku strat w małej architekturze. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że najczęściej niszczone są ławki i kosze na śmieci.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 10 i 11 .
Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę.  Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 12. 
Uchwała Nr XXXIX/589/2018 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

1/ Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14. 
Uchwała Nr XXXIX/590/2018 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa
           Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, książek i czasopism
           pedagogiczno – psychologicznych, zbiorów audiowizualnych dla Pedagogicznej
           Biblioteki Wojewódzkiej w Rybniku Filia w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 16. 
Uchwała Nr XXXIX/591/2018 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18. 
Uchwała Nr XXXIX/592/2018 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
          Publicznego zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji
          Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2017 r. do 31 grudnia 2017 r.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20. 
Uchwała Nr XXXIX/593/2018 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.
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Ad 10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/565/2018 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 28 lutego 2018 r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
             odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 22. 
Uchwała Nr XXXIX/594/2018 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli,
            szkół podstawowych oraz zespołów szkolno-przedszkolnych, dla których organem
            prowadzącym jest Miasto Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 24. 
Uchwała Nr XXXIX/595/2018 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród Prezydenta
            Miasta Racibórz oraz nagród dyrektora szkoły, dyrektora przedszkola, dyrektora
            zespołu szkolno-przedszkolnego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach,
            przedszkolach, zespołach szkolno-przedszkolnych dla których organem prowadzącym
            jest Miasto Racibórz za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej
            i opiekuńczej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka  przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Szukalska poprosiła o wyjaśnienie następujących kryteriów ujętych w dokumencie:
szczególnie gospodarne dysponowanie środkami i szczególną dbałość o obiekt. Wskazała, że 
dla niej nie są to kryteria umożliwiające przyznanie nagrody. Dalej poprosiła o wyjaśnienie 
kryterium dotyczącego realizacji zadań związanych z bezpieczeństwem zajęć.     

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Robert Myśliwy przekazał, że kryteria te są 
jasne w treści ale zdaniem radnej chyba zdaję się, że są nieuzasadnione. Dodał, że te kryteria są 
propozycjami samych dyrektorów i są o tyle uzasadnione, że są dyrektorzy którzy bardziej 
dbają o mienie i gospodarnie dysponują środkami i są dyrektorzy którzy dbają i gospodarują 
środkami gorzej.  

 Radna Anna Szukalska przekazała, że to wyjaśnienie trochę pomaga jednakże dalej uważa, że 
nie powinno to stanowić kryterium. Poprosiła też o wyjaśnienie dla dalszych kryteriów.

 Naczelnik Robert Myśliwy przekazał, że tutaj jest podobnie. W wyniku prowadzonych audytów
i kontroli stwierdzono, że jedni dyrektorzy te obowiązki spełniają lepiej, drudzy gorzej.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że gospodarność jest terminem ustawowym i jej 
brak wiąże się nawet z pewnymi restrykcjami. Niemniej wskazał, że w tym przypadku ważna 
jest gospodarność jako gospodarza szkoły.  

 Radna Anna Szukalska uznała, że dla nie oczywiste jest, że dyrektor powinie dbać o obiekt 
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szkoły, a jak nie dba to są nagany czy kary. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że można pracować dobrze i szczególnie przykładać 

się do tej pracy. Wskazał, że propozycje te przygotowywane są wspólnie z dyrektorami i 
związkami zawodowymi, a część kryteriów wynika wprost z ustawy. 

 Radna Anna Szukalska poprosiła o wyjaśnienie kryterium dotyczącego zapewnienia 
bezpieczeństwa.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przyznał, że rzeczywiście wydaje się to być oczywiste. 
Niemniej przekazał, że ten element można lepiej zabezpieczyć i można zabezpieczyć gorzej. 

 Naczelnik Robert Myśliwy przekazał, że ustawa określa zadania dyrektorów i nauczycieli i tą 
prace można wykonywać lepiej i można wykonać gorzej. 

 Radna Anna Szukalska wskazała, że kryteria powinny zostać tak określone aby nie sprawiały 
problemu przy ocenie. 

 Naczelnik Robert Myśliwy podał przykładowo, że nie wnioskowałby o przyznanie nagrody dla 
osoby do której miałby zastrzeżenia.  

 Radna Anna Szukalska uznała, że w tym przypadku to takiego kryterium nie powinno w ogóle 
być w tym regulaminie. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma dyrektorów czy nauczycieli, którzy by te 
kryteria spełniali łącznie.

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że nagroda może być jedynie za szczególne przyłożenie się 
do tych obowiązków.  

 Radna Anna Szukalska uznała, że lepszym kryterium byłoby pozyskiwanie środków poza 
budżetowych.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przekładając to na konkretne nagrody to z 
całego grona nagradzani są 1-3 dyrektorów. 

 Radny Piotr Klima wskazał, że ostatnio dużo mówi się o nagrodach i często w polskich 
systemach jest to konkretny dodatek do wynagrodzenia. Zapytał jak to wygląda u nas w 
statystykach. Dalej wskazał, że w tym systemie brakuje mu udziału uczniów w tych ocenach.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to ustawa gwarantuje odpis na nagrody dla 
nauczycieli i organ prowadzący jest zobowiązany do przygotowania regulaminu. Dodał, że 
dodatkowe nagrody przyznaje kurator i minister ale one są już bardziej prestiżowe. Dalej 
wskazał, że są to nagrody subiektywne wyceniane w oparciu o regulamin i dyrektor w tym 
procesie na pewno ma możliwość wsłuchania się w głosy uczniów. Zaznaczył jednocześnie, że 
absolutnie nie jest to to żaden sposób na dorobienie do pensji.      

 Radny Leon Fiołka dopytał czy we wzorze wniosku jest podpis dyrektora czy prezydenta. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że podpis dyrektora.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że również dla niej kryteria wskazane przez radną 

Annę Szukalską są niezrozumiałe. Uznała więc, że lepiej byłoby ustalić cele dla dyrektorów, po 
spełnieniu których mogliby liczyć na nagrodę.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym przypadku tak nie można bo środków nie 
ma na większą ilość dyrektorów ale tylko na tego najlepszego. Dlatego też poprosił o  konkretne
propozycje tak aby później to dopracować. 

 Radny Michał Kuliga wskazał, że podstawowym kryterium jest uzyskanie szczególnych 
osiągnięć w pracy dydaktyczno – wychowawczej.  Dlatego też dziwi go kryterium dotyczące 
pracy resocjalizacyjnej skoro miasto nie prowadzi takiej jednostki albo też chodzi po prostu o 
pracę z trudnymi dziećmi.

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że obserwuje tutaj pewną zależność, gdyż teraz pytania 
zadają ci radni, którzy nie są w komisji resortowej, tak jakby nie ufali radnym z tej komisji.   

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że rozumie intencję, nie mniej uznaje, że nie ma w tym 
nic zdrożnego. 

 Radny Piotr Klima uznał, że należałoby najpierw poznać konkretny wynik głosowania na 
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komisji resortowej.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zawsze przed dyskusją takie wyniki opiniowania 

komisji są przedstawiane i tak też było w tym przypadku.
 Radny Michał Fita przekazał, że wynika to z tego, że każdy z radnych ma poczucie 

odpowiedzialności za to za czym głosuje. Radni więc mają prawo dopytać się w przypadku gdy 
na ich komisji ta uchwała nie była opiniowana.  Chyba, że powróci się do systemu, że każda 
komisja będzie opiniować wszystkie uchwały.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że są to kryteria wynegocjowane z dyrektorami, 
niemniej w przypadku konkretnych wniosków zawsze można te zapisy zmienić.  

 Radna Anna Szukalska wskazała, że być może dla dyrektorów i nauczycieli te kryteria są 
korzystne więc nie zgłaszają swoich uwag.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym przypadku radna się myli.   
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 1 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 26. 
Uchwała Nr XXXIX/596/2018 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia
            28 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi 
            Placówek Oświatowych w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 28. 
Uchwała Nr XXXIX/597/2018 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia
            28 września 2016 r. w sprawie statutu zespołu Placówek Oświatowych w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 30. 
Uchwała Nr XXXIX/598/2018 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ulica Kasztanowa.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 32. 
Uchwała Nr XXXIX/599/2018 stanowi zał. Nr 33 do protokołu.
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Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
             położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Stanisława Moniuszki i Henryka Pobożnego.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 34. 
Uchwała Nr XXXIX/600/2018 stanowi zał. Nr 35 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Regionalnego
            Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Raciborzu prawa własności działek 
            gruntu położonych w Raciborzu przy ulicy Stanisława Staszica 12. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica  przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka zwrócił uwagę na błąd ortograficzny w uzasadnieniu. Następnie zapytał czy 
stacja transformatorowa obsługuje tylko stację krwiodawstwa.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk potwierdził, że obsługuje tylko stację krwiodawstwa.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 36. 
Uchwała Nr XXXIX/601/2018 stanowi zał. Nr 37 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
             w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 0 przeciw i 9 wstrzymującymi się  przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 38. 
Uchwała Nr XXXIX/602/2018 stanowi zał. Nr 39 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
             Raciborza".

 Radny Leszek Szczasny wyrażając opinię w imieniu kilku radnych przekazał, że błędem wydaje
się być wcześniejsze przyznanie tego tytułu innej organizacji w tym przypadku PZERiI, bo 
chyba nie takie były intencje w przyznawaniu tej nagrody. Dodał, że nikt z radnych nie 
kwestionuje, że straż pożarna robi dobrą robotę, niemniej nadawanie tego tytułu instytucji 
będzie kolejnym krokiem w złą stronę.  

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że ma podobne odczucia, więc lepiej powiedzieć od razu 
jakie organizacje jeszcze są planowane do wyróżnienia.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił aby nie szukać tutaj podtekstów. Dodał, że obecnie 
trwa procedura przygotowania nowej uchwały. Niemniej obecna uchwała dopuszcza nadawanie 
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tytułu instytucjom. Do tej pory instytucje wyróżniano w przypadku okrągłych jubileuszy, tak 
było z wodociągami, muzeum czy związkiem nauczycieli.    

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił listę osób i instytucji wyróżnionych medalem 
stwierdzając, że na 24 medale instytucjom nadano 9.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że nic trudnego aby przygotować dobry regulamin. Następnie 
dodał, że  generalnie też jest zdania, że powinny to być osoby fizyczne. Natomiast dla 
podmiotów stworzyć podobne wyróżnienie. Dodał również, że wyróżniając za historię należy 
zważyć jak to była historia. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że nie jest istotne kto powołał straż ale ważne, że służy ona  
mieszkańcom przez wszystkie te lata.  

 Radny Marek Rapnicki przedstawił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji w tym punkcie 
obrad.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie powyższy wniosek.
Rada przy 21 głosujących radnych, 11 głosami za, 8 przeciw i 1 wstrzymującym (1 radny nie 
głosował) przyjęła powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 40.
 Następnie Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym (3 radnych nie
głosowało) przyjęła powyższą uchwałę.  Wydruk z głosowania imiennego stanowi  zał. Nr 41.
Uchwała Nr XXXIX/603/2018 stanowi zał. Nr 42 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie przystąpienia do scalania i podziału nieruchomości.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 43 . 
Uchwała Nr XXXIX/604/2018 stanowi zał. Nr 44 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie ustanowienia hipoteki umownej łącznej na nieruchomościach
            położonych   w Raciborzu przy ul. Ks. Józefa Londzina 38 i ul. Dębicznej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica  przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy celem tutaj jest modernizacja kompostowni.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że konkretnie chodzi o inwestycję na składowisku 

odpadów, a hipoteka jest dla miasta korzystniejszym zabezpieczeniem pożyczki. 
 Prezes Zakładu Zagospodarowania Odpadów Spółka z o.o.  Władysław Konopka przekazał, że 

chodzi o drugi, ostateczny etap rozbudowy kwatery składowiska. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że pozwoli to miastu prowadzić składowisko do 

2035 roku. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek dodał, że pozwolenie na budowę jest z połowy 

lat 90 i zostało podzielone na etapy i w tej chwili jest to już ostatni etap tej inwestycji. 
 Radny Zbigniew Sokolik zapytał na jaki okres jest ta pożyczka.
 Prezes  Władysław Konopka przekazał, że pożyczka jest na 10 lat, a hipoteka obejmuje trzy 

nieruchomości.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że hipoteka będzie więc zwalniana szybciej ale 
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stopniowo.   
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 45. 
Uchwała Nr XXXIX/605/2018 stanowi zał. Nr 46 do protokołu.

Ad 22. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Marcin Fica przedstawił i przedłożył następujące zapytania i interpelacje   –  zał. Nr 47:
1) w sprawie naprawy zapadnięć na ul. Odrodzenia oraz na ul. Gliwickiej na odcinku od ul. 

Odrodzenia do ul. Jordana,
2) w sprawie zabudowania pod znakiem B-1 na ul. Brzozowej na odcinku od ul. Zamkowej do 

wałów tabliczki „nie dotyczy rowerów”,
3) w sprawie interpelacji z dnia 28 marca 2018 r. dotyczącej nasadzeń drzew przekazał kolejne 

trzy nadające się działki,
4) ustnie w sprawie udostępnienia wyników pomiarów stacji WIOŚ na ul. Wojska Polskiego,
5) ustnie w sprawie terminu montażu tablicy na skwerze Wincentego z Kielczy,
6) ustnie w sprawie terminu realizacji parkingu przy DK Strzecha.

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie wpisania Raciborza na listę 33 miast mających najbardziej zanieczyszczone 

powietrze w Polsce, miast które uzyskają z tego tytułu rządową pomoc,
2) w sprawie zastąpienia tam gdzie to możliwe dotacji na pieców na ekogroszek dotacją do 

pieców na pelet,
3) w sprawie umieszczenia w pociągu Pilecki kursującemu do Warszawy folderów 

reklamowych poświęconych Raciborzowi, a także podjęcia próby umieszczenia filmu 
promującego miasta na monitorach umieszczonych w tym pociągu,  

4) w sprawie zamontowania na wieży ciśnień internetowej kamery obrotowej pokazującej 
panoramę miasta.

 Radny Leon Fiołka przedłożył następujące zapytania i interpelacje –  zał. Nr 48:
1) w sprawie posadowienia lustra drogowego przy starym cmentarzu w Brzeziu naprzeciw 

wyjazdu z ul. Gawliny na ul. Kpt. Myśliwca od strony szkoły (ponowna),
2) w sprawie posadowienia znaku „zakaz zatrzymywania i postoju” na ul. Kpt. Myśliwca przy 

skrzyżowaniu z ul. Brzeską (ponowna),
3) w sprawie informacji o planowanym terminie wprowadzenia ograniczenia do 3,5 t w ruchu 

pojazdów na ul. Kpt. Myśliwca zgodnie z odpowiedzią na interpelację (Ad. 1 w piśmie  
BRM.0003.29.2017 z dnia 11.01.2018 r.,

4) w sprawie terminu wykonania dodatkowego przystanku na ul. Brzeskiej zgodnie z 
odpowiedzią na interpelację (Ad. 3 w piśmie BRM.0003.29.2017 z dnia 11.01.2018 r.,

5) w sprawie udostępnienia mu odpowiedzi na pismo mieszkańców ul. Gajowej, Bitwy 
Olzańskiej i Strażackiej z dnia 8 kwietnia 2018 r. w sprawie drzew rosnących przy tych 
ulicach. Ustnie zwrócił się z prośbą organizacji spotkania z tymi mieszkańcami.

 Radna Zuzanna Tomaszewska  odniosła się do sposobu prezentowania wyników głosowania w
trakcie gdy głosowanie trwa. Jej zdaniem wyniki powinny być wyświetlane po głosowaniu, a
nie  w jego trakcie.  Po  drugie  przekazała,  że  czuje  lekki  niesmak gdy chodzi  o  wniosek o
zakończenie dyskusji. Uznała, że jest to krok w złą stronę gdy chodzi o wolność wypowiadania
się.

 Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie promocji miasta i umieszczenia w powiecie brązowych tablic informujących o 
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atrakcjach turystycznych miasta. Zaproponował aby jedna taka tablica ustawiona została w 
Rudach,

2) w sprawie rozlokowania na bulwarach nadodrzańskich kilku miejsc do grillowania,
3) w sprawie rozważenia powrotu do organizowania transportu odpadów komunalnych w 

mieście w formule „in house”.
 Radny Janusz Loch wracając do dyskusji w sprawie uchwały o nadaniu tytułu „Zasłużony dla

Miasta  Raciborza”  przekazał,  że  bardzo  zabolały  go  słowa  radnego  Leszka  Szczasnego
odnoszące się do błędnej decyzji  Rady w przyznaniu tego tytułu PZERiI. Jako argument za
właściwą  decyzja  wskazał  dodatkowo  to,  że  członkowie  tego  gremium  działają  w  formie
wolontariatu.  

 Radny  Leszek Szczasny wyjaśnił,  że  nie  chodziło  mu w żadnym razie  o odbieranie zasług
organizacji ale o pewną zasadę. Następnie przedstawił swoje zapytania i interpelacje:
1) w sprawie przedstawienia informacji na temat współpracy oraz relacji między powiatowym 

a miejskim centrum zarządzania kryzysowego,
2) w sprawie obecnej awarii w oczyszczalni ścieków przedstawił jeden z wpisów w 

komentarzach pod artykułem w internecie, w którym osoba jest odsyłana tam i z powrotem 
pomiędzy ZWiK i  BZK bez udzielania sensownych odpowiedzi,
 Prezes  ZWiK  Spółka  z  o.o.  Krzysztof   Kubek  przekazał,  że  informacje  te  zostały

zweryfikowane i nie do końca odpowiada to prawdzie.
3) w sprawie potrzeby zamontowania dodatkowych słupków na skrzyżowaniu ulic Ogrodowa, 

Słowackiego i Karola Miarki  – zdjęcia zał. Nr 49,
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że to regulują przepisy ruchu drogowego,
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał,  że  ul.  Ogrodowa jest  regularnie  odwiedzana

przez patrol policji i nałożono tam już szereg mandatów, jednak bez skutku, 
4) w sprawie zmiany lokalizacji stacji WIOŚ przekazał, że nowa lokalizacja jest zbyt blisko 

obecnej lokalizacji, a stosunkowo daleko od centrum,
5) w sprawie wydania publikacji podsumowującej konferencję zorganizowaną na 800 – lecie 

miasta. Dla przykładu podał, że oglądał taki folder okolicznościowy poświęcony 
dokumentom założycielskim Lwówka Śląskiego,

6) w sprawie brązowych tablic informacyjnych o atrakcjach turystycznych wskazał, że wiele 
miejscowości takie tablice montuje również na wjazdach do miasta,

7) w sprawie udogodnień dla niepełnosprawnych w Arboretum,
8) w sprawie połączenia Zamku, Muzeum i RCK w jedną instytucję kulturalną,  
9) w sprawie pomysłu na hasło promocyjnego miasta,
10)  w sprawie filmu promocyjnego miasta wskazał, że zdaniem specjalistów za 16.000 zł nie da

się zrobić filmu promocyjnego na odpowiednim poziomie. 
 Radny Franciszek Mandrysz wskazując na wpływy do budżetu ze sprzedaży nieruchomości w

Raciborzu Markowicach po raz kolejny dopomina się  o inwestycje  w tej  dzielnicy (drogi  -
Pionierów,  Staffa,  Babicka,  chodniki,  przesunięcie  przystanku,  hala  sportowa  przy  szkole,
ścieżka  rowerowa łączącą  Markowice  z  Łężczokiem).  W związku z powyższym poprosił  o
odpowiedź na piśmie co z tej listy da się zrobić w tym roku budżetowym.

 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie budżetu obywatelskiego zapytał czy jeżeli wniosek dotyczy szerszego terenu niż 

dzielnica ale zgłaszany jest jako wniosek dzielnicowy czy głosowanie obejmuje wówczas 
tylko mieszkańców jednej dzielnicy. W zakresie tzw. miejsc postojowych czy to może być 
zgłaszane w budżecie obywatelskim oraz czy w przypadku terenu np. spółdzielni czy musi 
być zgoda zarządcy terenu, 

2) w sprawie remontu ul. Willowej, 
3) w sprawie rozbudową firmy Henkel przekazał uwagi grupy inicjatywnej działającej na 

Nowych Zagrodach, a odnoszące się do doprowadzenia do obecności na sesji dyrektora 
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raciborskiego zakładu, rozbudowy zakładu przeprowadzanej w dwóch etapach, wyników 
kontroli dokumentacji zakładu związanej z ochrona środowiska wykazującej w 2017 roku 
niezgodność stanu faktycznego instalacji ze stanem prawnym, niewłaściwe prowadzenie 
ilościowo i jakościowo odpadów, naruszenie pozwolenia zintegrowanego w zakresie 
przekroczenia wytworzonej i przekazanej masy odpadów. Poza tym dodał, że w tych 
samych wynikach kontroli wskazuje się, że spółka nie posiada nowego zintegrowanego 
pozwolenia na rozbudowę zakładu poza tym, które posiada na wcześniejszą działalność. 
Dodał również, że mieszkańcy nie są przeciwko zakładowi ale chcą aby zakład spełniał 
wszystkie obowiązujące normy, a jeżeli spełnia to niech przedstawił ku temu dokumenty. 
Dalej poprosił aby grupie inicjatywnej udostępnić dokumentację środowiskową urzędu 
dotyczącą zakładu, o co zresztą sami mieszkańcy wystąpili. Dalej w związku z sytuacją jak 
wystąpiła na oczyszczalni poprosił o udostępnienie mu operatu wykonanego przez ZWiK w 
zakresie ścieków wpuszczanych do kanalizacji przez zakład Henkel. 

 Przew. RM  Henryk Mainusz przedstawił interpelację dotyczącą montażu spowalniaczy na ul.
Górnej. 

 Radny Andrzej Rosół przedstawił kilka uwag i  postulatów mieszkańców w zakresie zmiany
rozkładu jazdy autobusów komunikacji miejskiej:
1) przesunięcia o 10 minut odjazdu autobusu spod szpitala z godz. 14:29 tak aby umożliwić 

skorzystanie z niego pracownikom szpitala kończącym pracę o 14:30,
2) zastanowić się czy potrzebny jest autobus przyjeżdżający i odjeżdżający z Rafako ok. godz. 

8:00 (zawsze jest pusty),
3) niepotrzebnie usunięto z rozkładu w tygodniu autobus kursujący z Placu Konstytucji do 

Szpitala między godz. 6:00 a 7:00, pozostawiając zaś ten kurs niepotrzebnie w soboty i 
niedziele, 

4) zbytniego wydłużenia czasu dojazdu pracownikom szpitala jadącym z Ocic.

 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk  przedstawił  odpowiedzi  na  następujące  zapytania  i
interpelacje radnych:
 Odnośnie  ustnej  interpelacji  radnego  Marcina  Ficy  w  sprawie  przedstawienia  wyników

pomiarów stacji WIOŚ na ul. Wojska Polskiego przekazał, że są one dostępne w Wydziale
OŚiR.

 Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie wpisania Raciborza na listę 33 miast mających najbardziej zanieczyszczone 

powietrze w Polsce przekazał, że żadnemu miastu nie uda się wpisać już na tą listę. 
Dodał, że ma nadzieję, że lista miast objętych rządowym dofinansowaniem będzie 
jednak stopniowo powiększana,

2) w sprawie zastąpienia tam gdzie to możliwe dotacji na pieców na ekogroszek dotacją do 
pieców na pelet przekazał, że traktuje to jako wniosek dla powołanego zespołu,

3) w sprawie umieszczenia w pociągu Pilecki kursującemu do Warszawy folderów 
reklamowych poświęconych Raciborzowi, a także podjęcia próby umieszczenia filmu 
promującego miasta na monitorach umieszczonych w tym pociągu przekazał, że 
odpowie na piśmie po rozeznaniu tematu,

4) w sprawie zamontowania na wieży ciśnień internetowej kamery obrotowej przekazał, że 
odpowie po rozeznaniu kosztów.

 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki przekazał, że odpowie na piśmie.
 Odnośnie spraw poruszonych przez radną Zuzannę Tomaszewska przekazał tylko,  że tej

solidarności  w naszym samorządzie nigdy nie było i obawia się, że nie będzie. Przyczyn
tego jest wiele.  

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity przekazał, że odpowie na piśmie:
 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
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1) w sprawie funkcjonowania powiatowego i miejskiego centrum zarządzania kryzysowego
przekazał, że  każdy organ ma swoje kompetencje. W miejskim centrum zarządzania 
decyduje prezydent miasta, w powiecie starosta., w kilku gminach też starosta, w kilku 
powiatach wojewoda. W tej konkretnej sytuacji była to sprawa tylko miasta.  
Powiadomiono jednak Starostę i WIOŚ. Dalej przekazał, że najlepiej aby radny 
skontaktował się z Kierownikiem BZK p. Stanisławem Mrugałą, który ma większą 
wiedzę na temat procedur,

2) w sprawie wpisów w komentarzach przekazał, że trudno się do tego odnosić bo nie 
sposób ocenić wiarygodność takich wpisów. Dodał, że spółka czyni wszystko aby 
uciążliwość dla mieszkańców była jak najmniejsza. Wczoraj też zdecydował o wydaniu 
kolejnego komunikatu aby mieszkańców uspokoić,

3) w sprawie skrzyżowania ulic Ogrodowa, Słowackiego i Karola Miarki przekazał, że jest 
tam przygotowywane nowe rozwiązanie. Dodał jednak, że aby mówić o słupkach to 
trzeba zdecydować albo wszędzie albo nigdzie. Bo nie może być tak, że tam gdzie 
zostaną założone nakazuje się je ściągać, a tam gdzie ich nie ma każe się je zakładać,

4) w sprawie zmiany lokalizacji stacji pomiarowej przekazał, że ta lokalizacja wynika z 
porozumienia tych instytucji. Dodał, że dla miasta też jest to korzystne. Dalej przekazał, 
że oprócz stałej stacji instytut będzie mógł wykorzystywać w mieście także mobilny 
punkt pomiarów w ramach tego samego porozumienia,

5) w sprawie publikacji poświęconej dokumentom założycielskim Lwówka Śląskiego 
przekazał, że chętnie skorzysta z tej publikacji i później ją,

6) w sprawie tablic informacyjnych o atrakcjach turystycznych przekazał, że miasto chce 
wykorzystać na ten cel miejsce przy „witaczach” i być może w tym roku uda się to 
jeszcze zrealizować,

7) w sprawie udogodnień dla niepełnosprawnych w Arboretum poprosił aby radny przesłał 
bardziej szczegółowe zapytania bo nie bardzo wiadomo jak do tego się odnieść,

8) w sprawie połączenia Zamku, Muzeum i RCK przekazał, że nie będzie za tym optował, 
bo są to trzy odrębne instytucje.  Dodał, że byłoby to również trudne ze względów 
programowych.  Jedyne co mógłby sobie wyobrazić to przejęcie zamku i uczynienie 
jednego wielkiego muzeum w dwóch miejscach,

9) w sprawie pomysłu na hasło promocyjnego miasta przekazał, że zaprasza do kontaktu z 
Naczelnik Wydziału Rozwoju, która przekaże wszystkie informacje. Dodał, że radni 
będą też mogli do tego złożyć swoje wnioski i opinie. Dodał, że póki co nie ma jeszcze 
hasła promocyjnego, a jedynie wyznaczono kierunek,

10)w sprawie filmu promocyjnego miasta przekazał tylko, że wybitni filmowcy mogą 
zrobić dobry film za 100.000 zł i za 16.000 zł. 

 Odnośnie  interpelacji  radnego  Franciszka  Mandrysza  przekazał,  że  odpowie  na  piśmie.
Niemniej przekazał, że w budżecie miasta można przeczytać co miasta będzie realizować w
Markowicach. 

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie budżetu obywatelskiego przekazał, że gdy projekt jest dzielnicowy do głosują

mieszkańcy dzielnicy. Dalej przekazał, że do budżetu obywatelskiego można zgłosić 
miejsca postojowe, a na tereny spółdzielni i wspólnot trzeba mieć ich zgody,

2) w sprawie remontu ul. Willowej przekazał, że jest on przewidziany na ten rok,
3) w sprawie rozbudową firmy Henkel przekazał, że prawdopodobnie prowadzenie tej 

inwestycji przeszkodziło dyrektorowi w obecności na sesji. Zakłada, że chętnie jednak 
przyjdzie. Podobnie też zakłada, że firma posiada wszystkie niezbędne warunki 
środowiskowe. Dodał, że dokumenty urzędowe są do wglądu w Wydziale OŚiR. 
Wskazał, że pani naczelnik wszystko też wyjaśni. W zakresie dokumentów ZWiK 
przekazał, że o ich udostępnienie należy zwrócić się bezpośrednio do spółki.
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 Odnośnie interpelacji Przew. RM Henryka Mainusza  w sprawie montażu spowalniaczy na 
ul. Górnej przekazał, że temat jest mu znany i gdy tylko wspomniany e-mail dotrze do niego
to sprawa zostanie rozpatrzona.

 Odnośnie interpelacji radnego  Andrzeja Rosoła w sprawie zmiany rozkładu jazdy 
autobusów komunikacji miejskiej przekazał, że zgłoszone uwagi zostaną rozpatrzone, a 
odpowiedź udzielona na piśmie.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek odpowiadając na interpelację radnego Michała 
Fity w sprawie „in house” przekazał, że gdy chodzi o Racibórz to nie jest to możliwe ponieważ 
u nas odbiera się odpady zarówno z nieruchomości zamieszkałych jak i niezamieszkałych. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że po drugie to się po prostu nie opłaca. 
 

Ad 23. Zakończenie sesji. 

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  obrad  zamknął  sesję  Rady
Miasta Racibórz, godz. 20:38.

Protokołował:
Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

   Henryk Mainusz
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